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Gent-Terneuzen   

Geachte heer Polman, 

Op 25 januari jl. heeft u ons een brief gezonden waarin u uw zorgen uitspreekt 
over het feit dat de Westerschelde en het Kanaal Gent-Terneuzen veel zwaarder 
met PFAS vervuild zijn dan andere Nederlandse wateren. Onderzoek in 2021 door 
Rijkswaterstaat heeft dit bevestigd1. Wij delen uw zorgen en gaan daarom graag 
in op uw verzoek om net als onze voorgangers het gesprek hierover aan te gaan. 
Eind augustus vorig jaar heeft u de situatie in Zeeland bij de vorige minister onder 
de aandacht gebracht. Zij heeft daarop geantwoord dat het ministerie van IenW 
de verschillende partijen vanuit hun eigen verantwoordelijkheid bij elkaar aan tafel 
wil brengen. Wij sluiten ons bij deze lijn aan en constateren dat betrokken partijen 
in de regio en grensoverschrijdend elkaar weten te vinden. Wij achten deze 
samenwerking van essentieel belang om stappen te kunnen zetten en kijken graag 
samen met u hoe wij die nog verder kunnen verbeteren. 

Het afgelopen halfjaar is de samenwerking tussen de regionale partijen in 
Zeeland, de betrokken ministeries en de Vlaamse collega’s geïntensiveerd met een 
coördinerende rol vanuit ons ministerie. De vorige minister heeft in dat kader op 7 
oktober met minister Demir van Vlaanderen gesproken over de PFAS-uitstoot door 
3M. Inmiddels zijn de productieprocessen bij 3M waarbij PFAS vrijkomt door de 
Vlaamse autoriteiten stilgelegd. Wij hebben het voornemen om nogmaals met 
minister Demir in gesprek te gaan om de PFAS-emissies in het Antwerpse 
havengebied het Kanaal Gent-Terneuzen onder de aandacht te blijven houden. 
Tijdens de Internationale Scheldecommissie van december 2021 is op aandringen 
van Nederland en Vlaanderen afgesproken dat er dit jaar een expertbijeenkomst 
wordt georganiseerd als eerste stap om te komen tot een reductiedoelstelling voor 
microverontreinigingen zoals PFAS. Hiernaast wordt er op dit moment onderzoek 
gedaan naar de voedselveiligheid van producten uit en zwemmen in de 
Westerschelde. Op initiatief van de vorige minister draagt de Rijksoverheid hier 
het grootste deel van de kosten voor. Naar aanleiding van vragen in Provinciale 
Staten van Zeeland en de Tweede Kamer heeft de vorige minister het voortouw 
genomen om te onderzoeken wat de hoge PFAS-waarden betekenen voor de 
ontpoldering van en natuurontwikkeling in de Hedwigepolder. Tot slot vindt er op 

1 https://puc.overheid.nl/rijkswaterstaat/doc/PUC_643202_31/1/ 
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ambtelijk niveau  wekelijks  overleg  plaats,  zodat  nieuwe  vragen  of  knelpunten  snel  
gesignaleerd  en  opgepakt k unnen  worden.  

Bestuurskern 
Dir.Waterkwaliteit, Ondergr 
en Marien 
Waterkwaliteit en - kwantiteit 

Het i s belangrijk om te  benadrukken  dat  wij  net al s onze collegaministers  van  
VWS  en  LNV  de  noodzaak  zien  om actie  te  ondernemen  om de  blootstelling  van  
mensen  aan  PFAS  te  verminderen.  Tegelijkertijd mo eten  we  constateren  dat d e  
opgave  complex  is,  omdat  uit  onderzoeken  blijkt  dat e r geen  snelle  oplossingen  
zijn.  Deze  stoffen  zijn  de  afgelopen  decennia reeds  wijdverspreid  in  het m ilieu  
aanwezig  en  breken  niet o f  nauwelijks  af.   

U constateert d at  de  bevoegdheden  versnipperd  zijn,  er onvoldoende  overzicht  
bestaat  en  afstemming  tijdrovend  is.  Vanaf  september  zijn  er aanzienlijke stappen
gezet  om alle  partijen  aan  tafel t e  krijgen  om zo o verzicht e n  afstemming  
verkrijgen.  Wij zien  dat  dit  voor u  niet sn el g enoeg  gaat.  Daarom willen  wij bij u  
en  ons op  hoogambtelijk niveau e en  coördinator aanwijzen  die  overzicht e n  
samenhang  moet b rengen  in  alle  acties die  al  zijn  uitgezet.  Over de  uitwerking  
hiervan g aan  wij graag met u   het g esprek  aan.  

 

Hoogachtend,  

DE  MINISTER VAN  INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT,  

Mark  Harbers  

DE  STAATSSECRETARIS  VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT,  

drs.  V.L.W.A.  Heijnen  
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